
PROTOKOT Nr XLVllU2023

z sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 1'l stycznia 2023 r.
w 6ali narad w Rybnie przy ul. Lubawskiej 15 pod przewodnictwem

Pana Piotra Kornatowskiego - Prz€wodniczlcego Rady Gminy Rybno

Obrady Rady Gminy protokolowala - Ewa Raszkowska - ZastQpca Kierownika Referatu, ZastQpca

Kierownika Urzedu Stanu Cywilnego w Uzedzie Gminy Rybno

Obrady rozpoczqto o godz. '10:00, zakofczono o godz.11:40

Stan ustawowy Rady - 15 Radnych,

Wsesji bieze udzial l3 Radnych

- lista obecnosci stanowi zalacznikdo protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1 Pan Tomasz Wegzynowski - Wdjt Gmrny

2.Pani zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy

- lista obecnosci stanowizahcznik do protokolu

3 Soltysi

- lista obecnosci stanowi zahcznik do protokolu

Poizqdek seaii:

Ad.1 i 2 Otwarcie sesii i stwigrdzenie orawomocnosci obrad.

Obrady XLVlll sesji Rady Gminy Rybno otwozyl o godz. 10:00 Pan Piotr Kornatowski

Pzewodniczqcy Rady Gminy.

Nastgpnie pouczyl wszystkich obecnych, i2 obrady Rady Gminy sq rqestrowane za pomocA urzqdzei

nagrywajEcych dzwi9k.

Powital wszystkich obecnych na sali obrad a nastepnie stwierdzil, 2e po sprawdzeniu listy obecnosci,

na saliznajduj sie 13 radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwal.

Ad.3.Ustalenie porzadku obrad.

Peewodniczqcy Rady przedstawil porzqdek dzienny obrad.

'l.Otwarcie 8eaii.

2.Stwiedzenie prawomocno5ci obmd.

3.Uatalenie poftadku obrad.

4.PodiQcie uchwal w nastepuilcych sprawach:

1) zmiany Weloletniej Prcgnozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2023-2038;

2) zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2023 rok.

s.wolne wnioski i zapytania.

6.Zamkniecie sesji.

Kierujqc nastepnie zapytanie o propozycje zmiany poeqdku obrad.



O zajecie glosu poprosil:

Radny - Pan Bogdan Wantowski zapytal :; Panie Pzewodniczqcy, mam takie pytanie. Chodzi o sesje

czy jaki byl pow6d zwolania sesji w trybie nadzwyczajnym? Druga sprawa, dlaczego nie odbyly sie

posiedzenia komisji stalych w tym zaopiniowania? | tr2ecie czy wszystkie aspekty prawne zostaly

spelnione przy zwolaniu tej sesji?'"

Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Komatowski w odpowiedzi wyjasnll ,, Pierwsze pytanie

dotyczylo dlaczego sesja nadzlvyczajna zwolana zostala na wniosek Pana W6jta. Nie wiem czy ja

mam to tlumaczyd. Czy Pani Skarbnik chce wytlumaczyd z jakiego powodu? Ze wzgledu na to, 2e

bysmy musieli odda6 pieniq2kiza wggiel z powrotem do zqdu, chcemy wyplacid do dwunastego tym

ludziom, kt6tzy mogq otrzymac te pieniqdze Dwunastego wszystkich pieniedzy na pewno nie

wydamy. l\4amy okolo dwustu piqddziesieciu tysiecy. I te wnioski, kt6re bedziemy mogli zealizowa6

jutro, bo to jutro tzeba zrealizowad. Tzynastego tzeba odeslaC pieniqzki juz tak, pani skarbnik,

dobee m6wiq, dlatego ta sesja jest zwolana z tego powodu gl6wnie. Jeszcze taka dygresja z mojej

strony. Szanowni radni, mieliscie prawo te2 i obowiqzek w sumie pzyj56 na komisje, chocia2 komisja

zostala zwolana w innej fofmie ze wzgledu na waszq absencje na ostatniej sesji komisji. Byla podobna

sytuacja, gdzie jezeli sesja by siQ nie odbyla, to ludzie by nie otrzymali pieniedzy.

Kolejna zecz je2eli ostatnia sesja by siQ nie odbyla, a bylo bardzo du2e prawdopodobieistwo, 2e ta

sesja sie nie odbedzie, bysmy musieli zwr6cic r6wnie2 pie6dziesiqt tysiQcy do Ministerstwa

Sprawiedliwosci. Te pieniq2ki byty pzekazane dla naszych stra2y OSP, gdzie mieliscie mo2liwosc

p,zeczytania informacji co bylo zakupione z tych pieniq2k6w. Takte je2eli to bylo to by sie nie odbylo,

takze te pieniq2ki by nam po prostu peepadly i oczywiscie ludzie tez by byli pokzywdzeni bo nie z

mojej winy. Pzepraszam badzo. Kolejna zecz jezeli chodzi o zwolanie komisji. Czy to jest zgodnie 2

prawem? Wszystko jest zgodnie z prawem, jest dokladnie te2 zapisane w statucie. Zapraszam do

odczytania."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski zapytal ,, Szanowni Padstwo, Panie Peewodniczqcy! Chcialbym

zapytac pana przewodniczqcego, bo stwierdzil Pan, 2e jest wszystko zgodnie z prawem. Sesja jest

zwolana w trybie artykulu 20 ust. 3, czyli na wniosek w6jta. OczywiScieiest mo2liwosC zwokC sesje na

dzieh pzypadajqcy w ciqgu siedmiu dni od dnia zlo2enia wniosku. Oczywiscie ten wym6g zostal

spelniony iwniosek o zwolanie sesji powinien spelniad wymogi okreslone w ustqpie 1. Ustep I m6wio

tym, ze do zawiadomienia o zwolaniu sesji dolqcza sie pozAdek obrad wraz z prolektama uchwal.

Odnoszqc sie do statutu, w naszym statucie mamy okreslone w paragrafie 26 , kt6ry m6wi, i2

pozqdek o€z materialy na sesjq zwolanq w trybie art. 20 ust. 3 ustawy radni oteymujq na dwa dni

ptzed terminem obrad. Zawiadomienie zostalo do nas dostarczone odpowiednio wczesniej, natomiast

projekty uchwal zostaly doreczone nam wczo€j o godzinie bodajze czternastej trzydziesci. Jak to sie

ma do zachowania tego dwudniowego terminu? lvl6wie to dlatego,2eby ewentualnie uniknAc

uniewaznienia tej sesji czy ewentualnie podjetych uchwal."



P'ewodniczqcy Rady Gminy - pan pioh Kornatowski w odpowiedzi wskazali ,, rozum*m pana . Te2
wem, 2e te uchwaly wgnely jakby troszeczke za p62no. pani skarbnik, czy mograby pani zabrac
gbs? Bo tak naprawde ustalilismy porzadek, ustarirismy termin sesji. Niestety cos sre zadzEro, 2e po
prostu n|e otzymatiscie tego dziei wczesniej."

Skarbnlk Gminy - pani Zdzjslawa Kanicz wyjasnila: ,, panie pzewodniczacy, Szanowna Rado.
Oczywi6cie materiat poszty dopiero wczo€j, a do tego sie przyznajg. po prosu nte mEiam
mo2liwosci. Vvykonywalam wczesniej wa2niejsze Eeczy, Ze tak powlem. peed seslq trzeba bylo
wprowadzic zmiany zatzqdzeniem, kt6re dotyczylo spzedazy wegla preferencyjnego. Do czego ma
Pan W6jt uprawnienia. Sted tzeba bylo pieMsze wykona' zatzedzenie. A dokqd nie zamknetam i nie
wyslalam do Regionalnej lzby tego dokumentu nie mogtam otwozyd idzialad w systemie. Je6lichodzi
o sesje, to potzebujemy do wpowadzenia kwote 257 tys., 47 zlatych i.15 groszy. Tak jak pan
Przewodniczqcy pzed chwilq powiedzial. Chodzi o wegiet dta mieszka6c6w. Otzymahsmy 29 grudnia
prsmo od pana wojewody warmi6sko-r\razurskiego, kt6re m6wi,2e Ministe*two Krimatu isrodowiska
pozwala wykotzystad Srodkido 13 stycznia. l\4y chcemy z tego skozystad. Jesli paiswo uwazacre, ze
nre jest to dobze, prosze, rezygnujemy, oddajemy pieniqdze i zamykamy temat. Sesja bedzie
nastepna. Nie ma tematu."

Pzewodniczqcy Rady cminy Rybno - pan piotr Kornatowski zwr6cil sie do Radnego pana Rafala
Gniazdowskiego: ,, Czy Pan Radny chce wnie56 wniosek o odwolanie sesii?"

Radny - Pan Rafal cniazdowski wskazalj ,, Szanowni paistwo, oczywistym jest, 2e nikt nie chce, aby
te p,enaqdze zostaly zwr6cone, ale to jest b{qd radnych."

Pzewodniczqcy Rady cminy Rybno - pan piotr Kornatowski w odpowiedzi wskazal: ,, Jezett podnosl

Pan taki temat to wiadomo, 2e pan chce udowodni6, 2e jest njekompetentny. powiem szczeee,
podpisalem wniosek i uchwaly mialy byd pzygotowane. Tak2e nie do mnie kieruje pan uwagi ,,

Radny - Pan Rafal Gniazdowski wskazal: ,,panie peewodniczqcy, pan odpowiada za zwolanie i

dostarczenie materialu zgodnie ze statutem. Dlatego jesli statut m6wi o dw6ch dnrach, zapytarem
pana."

Pzewodniczqcy Rady cminy Rybno - pan pjotr Kornatowski w odpowiedzi wsKazar: ,, czytl

rozumiem, 2e Pan wnosiwniosek o odwolanie sesii.?,,

Radny - Pan Rafal cniazdowski wskazal: ,, nie wnoszQ wniosku o odwolanie sesji, tylko zadaje
pytanie dlaczego j z jaki6 wzgled6w nie zostal zachowany termin 2 dni, kt6ry zostal okrestony. Ja to
rozumiem. Oczywiscje rozumiem i pe yjmuje to tak jak chyba ka2dy z nas i oczywjstym jest, Ze nikt nie
chce, 2eby pieniqdze na eeczy. ptosze pana, zadam panu pytanie, czy na podstawie jakich
pzepis6w Pan zwolal tq sesje? "



P.zewodniczqcy Rady Gminy Rybno - Pan Piotr Kornatowski w odpowiedzi wskazall " w6jt skfada do

mnie wniosek o zorganizowanie sesji nadzwyczajnej ze wzglgdu jakis wa2nych powod6w i to byl ten

pow6d. Chce pan sprawdzic? Proszq bardzo, wniosek' kt6ry zlc2yl do mnie w6jt Prosze sie z nim

zapoznac.

Radny - Pan Lukasz Glowackiwskazal ', apelujQ do Pana radnego Gniazdowskiego' 2eby w kazdej

dziedzinieiwka2dymtemacietakskrupu|atniepzestzegapzepis6wprawa.R6wnie2jako
peewodniczqcy Komisii Skarg iWniosk6w "

Radnv - Pan Bogdan Wantowski wskazat " Panie Radny Gl'owacki, zlo2yt Pan pismo skargQ'

Chodzi o przestzeganie statutu Kazal Pan zdyscypl'nowad Pana radnego pzez Pana

Pzewodniczqcego. w tej chwili tamiecie prawo Je2eli ktos zlo2y skargQ w tej chwili do RIO na to co

jest itak uchwala zostanie cofniQta Czyja to bqdzie wina? Nasza radny, 2e zwr6cilismy uwage' czy

wina kogos, kto nie dopelnil obowiqzk6w?"

P.zewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski stwierdzil: ,,to znaczy' 2e Pan chce zlozyc

skarge."

Radny - Pan Bogdan Wantowski stwierdzil ,,nie , w eter p6jdzie,2e radniWantowski, Gniazdowskl i

sp6lka nie pzyieli pieniedzy. Ale prawo jest prawem V\2orowa gmina. Pan Lukasz Glowack' napive

skarge, teraz zaglosujemy, napisze skargQ do RlO,2e radni pzyiQli uchwaly niezgodnie ze statutem

Rady Gminy."

Radny - Pan Lukasz Glowacki wskazal: ,, Panie Bogdanie Wantowski bedq wolne wnioski, zapytania

Jesli Pan chce poruszaC temat skargi to prosz9 w wolny wnioskach i zapytaniach Poza tym jeszcze

komisja skarg iwniosk6w siQ nie odbyla ijesli Pan chce tutaj na ten temat siQ wypowiadao' to po

prostu wolne wnioski izapytania. Jestesmy w innym punkcie sesji "

Na tym dyskusje zakohczono. Pzewodniczqcy Rady ponowil zapytanie 
' 
czy ktos z ladnych chce

zlo2yc wniosek o zmiane pozqdku obrad.



Wniosku o zmiane pozadku obrad : nie wniesiono.

Nastepnie poddal pod glicsowanie pozqdek obrad.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady l5 Radnych w obecnosci l3

Radnych gl,osami:

-..z'a" - 13

-,,paeciw' - 0
-,,wstrrymuiqcych si9" - 0

przyie+a porzqdek.

lmjenny wykaz glosowania nad przyjeciem porzqdku obrad stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad.4.Podiecie uchwal w naatepuiacvch splawach

l.zmianv Weloletniei Proonozv Finansoweicminv Rvbno na lata 2023-2038

Pzevtodniczqcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Radnego Grzegoea Januszewskiego o

pzedstawienie opjniiw sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan GEegoz Januszewski pzedstawil opiniQ Komisji Bud2etu i Finans6w o projekcie

ucnwary.

Opinia stanowi zalqcznik do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Pior Kornatowski otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytai nie wniesiono.

Pftewodniczqcy Rady zamknql dyskusjq Po odczytaniu projektu uchwaly przez Wcepzewodnjczqcq

Rady Gminy, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13

Radnych, gliosami:

- g - ,,2a",

- 0 -,,pazgciw"

-4 - ,,wat.zymujqcych sie"
podjQtd uchwah N. XLVlll/360/2023 w spEwio zmiany Wieloletniei Prognozy Finansowej Gminy

Rybno na lata 2023-2038.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad poektem uchwaly stanowizalqcznik do protokolu.

2) zmian w bud2ecre Gminv Rvbno na 2023 rok

Pzewodniczqcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Radnego Grzegoza Januszewskiego o

peedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Gzegorz Januszewski przedstawil opinie Komisji Budzetu i Finans6w o projekcie

Opinia stanowi zalqcznik do protokolu

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Pytaf nie wniesiono.



Pzewodniczecy Rady zamknal dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwat przez Wiceprzewodniczqcq

Rady Gminy, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady'15 Radnych w obecnosci'13

Radnych, glo6ami:

-9 -,,2a",

- 0 -,,pneciw"
- 4 - ,,wstrzymujqcych siQ"

podiela uchwalq Nr XLVllU36l/2023 w spr.wio zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2023 rok,

Uchwala stanowi zalacznik do orotokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowizalqcznik do protokolu.

Ad.s.Wolne wnloski i zaDvtania.

Glos zajeli:

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegzynowski wskazal ,, Wtam serdecznie wszystkich zebranych. Wtam

Panie Przewodniczecy. lvlam pytanie do radnych, ktorzy sie wstrzymali. Je2eli chodzio tq uchwale czy

zamierzacie zlo2yc skarge do Regionalnej lzby Obrachunkowej? Bo je2eli zamjezacie zlo2yc skargQ

to prosze ju2 to powiedzied i Medy zobliguje paniq skarbnik 2eby nie wyptacala tych 3 tysiqcy, bo

wiadomo, 2e ona bedzie skuteczfla. zeby nie bylo komplikacji, to nikt z radnych nie moze zlo2yc

skargi. Nie chodzi o obywateli tylko za radnych. I wystarczy, 2e radny, kt6ry sie wstrzyma od

glcsowania zfo2y takA skarge napisze, 2e r,ie rczutnial, 2e za p62no. fo znaczy, 2e zlamalismy tutaj

pzepisy prawa awyplacimy te tey tysiqce du2o, duzo p62niej, a ludzie nas po prostu nachodzq ichcq.

Jest presja. Wec prosze 2ebyscie to okrcSlili, czy ci, kt6zy rozumiem glosowali za to rozumiejq, ale ci,

kt6zy sie wstrz ymali, zostawiajq sobie furtke, 2e mogq zlozyd skarge, kt6ra bQdzie skuteczna. Robimy

to, zeby naszym obywatelom szybciej wyplacic pieniqdze Samiwiecie, jaka jest sytuacja idla wielu

os6b te tzy miesiqce sq kluczowe.Za peygotowanie dokumentacJi, za sp62nienie w pelni ja

odpowiadam jest to moja wina. Jest okres chorobowy. Ostatnio mamy epidemiq. Polowq urzednik6w

potrafilo by6 w domu. ProszQ to zrozumieC. Nie lamiemy prawa, nie oszukujemy. Prosta jest uchwala,

tylko miejcie Swiadomosc, jakie konsekwencje. Jezeli zadeklaruje Ci, ze nie bedziecie skladaC takich

skarg do Regionalnej lzby Obrachunkowej, co wam w pelni przysluguje. Jakkolwiek mojq odpowiedz

mojq wystqpienie odbierac, no to Medy pani Skarbnik, 2eby nie mie6 problem6w. Nie wyplacamy tych

pieniedzy, jezeli zadeklaruje, je2eli nie zlo2ycie skargi, wyplacamy te pieniqdze. Nie gralmy naszyml

ludtmi. Zostalismy powolani po to, zeby slu2yd mieszkadcom, robic dla nich jak najlep{ej. Tlumaczyd

sobie wszystko, niczego nie ukrywac. Tak te2 jestw tej sytuacji. Pzedstawilismy jak wyglqda sytuacja.

Radny - Pan Bogdan Wantowski zwr6cil uwage: ,, to jest poklosie pisma z 21 gtudnaa 2022 t., kiedy

radny poskar2yl sie ,2e ptzewodniczqcy zkmal statutu gminy Rybno. W tej chwilijest to samo. Nie

tego nie bede skar2yl. Zwracamy tylko uwagq, 2e ktos skar2y, 2e kto6 lamie statut. Na pzyszlosc nie

r6bmy takich rzeczy. Vvytyka s,e komuS bledy, 2e ktos coS robi nie tak zgodnie ze statutem, a sami to

rcbicie lvlam pytanie do Pana Pzewodniczqcego. Panie przewodniczqcy, czy odczytal Pan mojego



esemesa v!"yslanego dwudziestego pieMszego grudnia o 8:01 o tym, 2e nie bede na sesji bo jestem

chory?

Pzewodniczqcy Rady Gmjny - Pan Piotf Komatowski w odpowiedzi wskazal : ,, Nie odczytalem bo

takidotarl."

Radny - Pan Bogdan Wantowski wskazal ,,wyslany byl do Pana o 8:01."

Pzewodniczacy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zapytal: ,,na jaki numer Pan wysylal, Panie

Radny? Od dawna informowalem,2e zmienilem numer telefonu."

Radny - Pan Bogdan Wantowskr tu wskazal numer koicowy numeru na, kt6ry wyslal wiadomosd."

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski wskazal, i2 numer telefonu, na kt6ry zostala

wyslana widomo66 jest nieaktualny.

Radny - Pan Bogdan Wantowski kontynuujqc wskazal ,, ocena, 2e radni sabotujq. Nie sabotuja

Bylem chory, mam zwolnienie lekarskie. Panie Glowacki to nie radni, to wyborcy oceniajq Radnego

komu bardziej lezy na sercu dobro gminy Bo Pan ocenil czarno na bialym, 2e €dni celowo nie

pzyszli na sesje rady. Ot62 nie, ja bylem chory, moge to udowodni6."

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz wskazala: ,,chchlabym tak wyjasni6 troszeczke, ze po

pierwsze to nie jest nasza wina, 2e paistwo zmienia zdanie w ostatnim dniu roku, bo nae ma w tej

chwili jeszcze takich pzepis6w, gdzie pozwalano by panu w6jtowi. To co sie stalo z tm weglem

wprowadziC w nowym roku. Dlatego 2e to padaly kwoty nadwy2ki czy Srodk6w pozostatych. I pan wdjt

nie jest mocny zazqdzeniem wprowadzie wydatkowanie tych SrodkOw. Mysmy ostatniego dnia dostali.

A prosze mi odpowiedzied, czy ja paistwa do tej pory zawiodtam kiedyS, czy nie dalam material6w na

czas? Robicie dym z tego, 2e teraz nie dostaliscie material6w? Oczywiscie ja sie do tego przyznajg. I

co lercz ztobie? Odprowadze te Srodki, bo nie mam pewno6ci, 2e paistwo nie zlozycie skargi. A

pozostale wszystkie, kt6re se opr6cz tych 257 tysiecy, czyli tzynascie, bo pzy okazji skorzystalam.

Chodzi o zadanie Polska-Rosja i z pzychodow zdejmuje. Wprowadzam na wegiel preferencyjny u nas

87 tysiecy, bo tyle zostalo na koncie. Wprowadze ponownie na nastQpnq sesje. Dziekuje. Wszystko,

co chcialabym powiedzied nie z naszej winy zostalo nam 257 tysiecy. To ministerstwo iw Slad za tym

przez pana wojewode mamy mo2liwosC wydatkowania Srodk6w do 13 stycznia, gdzie pahstwo nie

nad+a ze z.f'ianqprzepis6w, 2eby byly sp6ine mo2liwo6ci lvydatkowania."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegzynowski wskazal: ,, wracajqc do tej sesji nadzwyczajnej zwr66cie

uwagq, 2e generalnie nie pfosze pzewodniczqcego o takie sesje nadzlLyczajne. Udawalo nam sie

tego uniknad. Por6wnajcie jak w sqsiednich gminach byly po trzy sesje nadzwyczajne, kt6re dotyczyly

wlasnie tylko w9gla. Ale jest zgoda polityczna wobec sprawy i te wszystkie zeczy przechodza



lagodnie. WQc ja te2 paistwa prosze, nie r6bmy polityki na tym, bo tu skargg mo2e ka2dy z was

zb2yC, )ak kazdy z fiieszkaic6w. Regionalna lzba Medy oczywiscie wszczyna dochodzenie i bedzie

si9 z ka2dego z Was pytaC czy zrozumieliscie nad czym glosowaliscie. I wystarczy, 2e jeden radny

powiedzial powie, 2e nie rozumial bo za p62no dostal dokumenty. Wszystko idzie do kosza. \Mec ja

nie moge tak ryzykowac tej calej sytuacji. I tutaj zostawiliscie sobie tq furtkq wlasnie wsttzymujqc siq

od gbsowania. Bo gdybyscie glosowali za,lo znaczy,2e zrczumieliscie na czym glosowaliScie. Wgc
ja to wla6nie wstzymanie sie od gl,osu rozumiem jako wlasnie pzygotowanie sie do tego, 2eby

zeznajqc przed stosownym organem, no w ten spos6b to zrobid. Tylko jak my mamy lerazw utzedzie

podejsC do tych ludzi, kt6tzy juz chcq? Onijutro je dostali? | czy ia mam podjqc takie ryzyko? Bo ja

wiem jakie sq dla mnie konsekwencje i dla pani skarbnik z tego tytulu."

Radny - Pan Bogdan Wantowski wskazal ,, Panie W6jcie i Panie Pzewodniczqcy. A to.jest poklosie

pisma z tego dwudziestego pieMszego grudnia ubieglego roku, gdzie aadny poskarzyl siQ, 2e

przewodniczqcy zlamal statut Gminy Rybno i w tej chwili jest lo samo. Ja nie bedg skadyl siQ..

Zwracamy uwage na to, 2e ktos skarzy, 2e ktos lamie statut, a w tej chwili ewidentnie lamany jest

statut ijakos radni glosujq za. Wsttzymalismy sie dlatego, 2e nie chcemy byc pe eciwko prawu .Prawo

m6wi, 2e dwa dni pzed ma byd dokument. Dlatego siq wstzymal siq od glicsu, zeby w €zie czego, 2e

mysmy byliobojetniw tej sprawie."

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Pioh Kornatowski wskazal: ,, VVidzQ, 2e cale larum izaeuty sq

kierowane do mnie. Oczywiscie. Sluchajcie, byla sytuacja taka, jaka tutaj zostala pzedstawiona.

Tzeba bylo szybko to zrobic. Dokumenty mialy wplynqd. Niestety ten jeden dziei, kt6ry jest pani

skarbnik nie zdq2yla tego przygotowac. Decy4a. decyzia Wasza wylqcznie. Mam jeszcze proSbe,

zeby wlaSnie Panie radny Gniazdowski nie wykozystywad tego do pzedstawienia mnie caly czas w

zlym Swietle. Juz pan Gz pr6bowal, wtedy mial Pan usmiech od ucha do ucha, jak pan chcial mnie

odwota6. No niestety wtedy sie nie udalo. Niech pan pr6buje dalej".

Radny - Pan Waldemar Reszka wskazal: ,, Ja mam pytanie do Pana Przewodniczecego. Bardzo

interesuje mnie sprawa zwiqzana z halq sportowq, z remontem. Sprawq, bo wczesniej Pan zatzuail

nam, 2e sie nie interesujemy. Ja ze swojej strony powiem, 2e zadnego dokumentu ze strony gminy nie

dostalem. Wem, 2e sprawa jest w toku. Chcialbym od Pana uslysze6 odpowiedi. Na jakim etapie, co

z tego wynika? Chcialbym wiedzied na jakim etapie, czy te pienia2ki odzyskamy? Slyszq glosy, 2e

rd2nie mo2e by6. Chcialbym widziec jakies dokumenty, zapoznaC siQ z ekspertyzq dlaczego, to

zostalo femontowane? Slyszalem,2e sprawa nie byla zgloszona zeby sie dogadaC. Chcialbym

troszeczke wiedzieC. Pan nam zaeucil to publicznie, 2e nae zajmujemy si9 sprawq wartq piecset

tysiecy. Apropo czy to jest warte pie6set tysiecy? cojest zwiAzane z kosztami dowozu dzieci? My tego

nie wiemy. Panie Peewodniczqcy, jak Pan m6wi, 2e ktoS Pana chcial odwolac m.in. ja, bo Pan duzo

zeczy vtprcwadzalrdziw bhd. Pzedstawia Pan, Ze radni sie nie intercsujq sprawq.""

Pe ewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowska wskazal : ,,nie wprowadzam nikogo w bhd."



Radny - Pan Waldemar Reszka:. ,,poproszQ petnq odpowied2 To 60 powiedzialem' interesuJemy sle

kwota ile my zqdamy, bo jest sPEwa w sqdzie' na jakim etapie, czy jakie prawdopodobiehstwo

uzyskania tych Pieniq2k6w "

Pzewodniczacy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski wskazal: ,, odpowiadam Panie radny' to nie

pytanie do mnie, tylko do Pana w6jta Pan W6i)l zatzqdza iakby maiqtkiem gminy Oczywiscie je2eli

Pan by sie interesowal, to by Pan m6gl pzyjsd poczytad ekspertyzy' ktdre le2e w gminie dostqpne jak

najbardziej. Takze Panie w6jcie ja bym prosil, 2eby Pan zabral glos Bylem te2 pzesluchiwany w teJ

sprawie. Moge tylko tyle pahstwu powiedzieC. 20 grudnia stawilem siQ w sqdzie w Gdansku, gdze

zlo2ylem wyczerpulqce wyjasnienia. Nie wiem jak sprawa siq zakoiczy Ta sprawa iest w toku Panie

radny i prosze nie m6wi6,2e wprowadzam kogokolwiek w blqd Kovt6w oczywiscie na pam'Q' nie

znam. Je2eli Pan chce takie koszty proszq zglosic sie, zwr6ci si9 na pismie podejrzewam do Uzedu

Gminy o wszystkie koszly zwiezane z naprawq. Firma wykonala dach, obecnie iest dach zmlentony'

Nie wiem czy Pan byl czy nie byl w szkole. Mial Pan takie te2 prawo podjechac' zobaczyd jak jest

wykonywana ta p€ca i zmiana tego dachu. Czy to bylo, czy to bylo Zatzuca pan mi, 2e to bylo

niepotzebne. W ekspertyzie iest, 2e zagrazalo 2yciu i zdrowiu os6b pzebywajqcych tam Vvykonanie

tego dachu takze. No mdwie, ja juz nie jestem ekspertem, ja tylko czytalem ekspertyzy, kt6re sq

dostepne, powtarzam w urzedzie Gminy. Panie W6jcie, czy moze Pan jeszcze o kosztach cos dodaC,

bo to nie pytanie do mnie Panie aadny akurat.

W6jt Gminy - Pan Tomav Wegzynowski wyjasnili ,, ile sobie przypominam, ta sala zostala oddana

do u2ytku w 201 1 roku. Stwierdzilismy nie my, tlko ekspert z firmy ubezpieczeniowej, 2e ten dach jest

2le wykonany, 2e grozi zawaleniem. Dlatego po tej ekspertyzie podjelem decyzje o wylqczeniu do

u2ytkowania tej hali. Nadz6r budowlany potwierdzil moie obawy i utzymal te decyzje w mocy

Zrobilismy jeszcze ekspertyze niezaleznq od firmy, kt6ra jest firmq ubezpieczeniowq' bo tu bylo

podeizenie, 2e ubezpieczyciel robiwszystko, 2eby tej calej kwoty za ten dach nie wyplacad WQc ta

kolejna ekspertyza w pelni potwierdzila te wczesniejsze ustalenia,2e dach grozil, byl niebezpieczny i

stwazal zagrc2enie dla tych, kt6tzy z niei kotzystajq. A pohafi tam by6, potrafilo tam byd i na pewno

tam tak bedzie, 2e potrafi byc tam 400 os6b. I wyobrazcie sobie take katastrofe jakby cos s|e z tym

dachem dzialo i byly tam nasze dzieci, to nie mo2na z tym ryzykowac. Opieramy siQ na dokumentach,

nie na naszych pzypuszczeniach, 2eby te same dopuscid do u2ytkowania l\,lusieliSmy oglosiC

pzetarg, wytonie wykonawcQ i wymienic te pokrycie dachowe. Kosztowalo to okolo piQcset tysiecy w

budzecie na ten rok mamy zabezpieczone iewcze 150 tysiQcy na tzw. malq hale i tez bedziemy w

najblizvym czasie oglaszac pzetarg na wymianie wymiany pokrycia dachowego wlasnie na tej2e sall

spoftowej. Uratowalo nam to 2ycie naszym dzieciom, tym, kt6zy korzystaiq z tej i z tej hali Kuna kt6ra

tam biegala i pojawily siQ pzecieki i stqd zglissilismy si9 do ubezpieczyciela Ubezpieczyciel jak

zobaczyl jakq chcemy sume, to bardzo powa2nie do tego podszedl i robil wszystko, zeby tego nie

wyptacac, bo on nie moze wyptaciC odszkodowania za cos co byl,o zrobione niezgodnie z projektem

Tak tez ci, kt6zy oceniali te prace eksperci tet to potwierdzili wszyscy,2e ta hala zostala zrobiona'

wykonata ten dach niezgodnie z projektem. Byly ju2 dwie tozp,aw pQed sedem w Gdaisku Teraz



bQdzie w marcu. Zobaczymy jak bedzie protestowal, czy ptzychyti sie do naszej, do naszej. Do
navego wnaosku wska2emy firme, kt6ra tam wykonywala tamtq budowQ. NajpieM prowadzitiSmy

rozmowe z tq firmq, zeby ta firma bez jakich6 postqpowai sqdowych naprawila ten dach. Zrobila go

zgodnie z dokumentacjq. Nie doszlismy do porozumienia. Wesztismy na tq droge sqdowq No bo jak
byscie zareagowali, 2e nagle zaczynam robid z naszych podatk6w naprawe, nie pr6bujqc odzyskac
pienigdzy za zle wykonanq prace? \ l/konawca broni siq przed tym, 2e minelo 10 tat i 2e on juz tu nie
ma prawa gwarancji. Z tego ttulu my sie opieramy na tym, 2e powaedzietismy infomacje, 2e dach jest

2le zrobiony dopiero w 2021 roku, wiec od tego momentu liczymy gwarancje. Robimy wszystko, 2eby

odzyskac pieniqdze wyplacone na pzebudowe tego dachu, ale czekamy na rozstrzygniecie sqctowe.

Bedziemy siQ musieli z nim pogodzid. Jakiekotwiek ono bedzie. Dzja+amy zgodnie z prawem,

zachowujqc spok6j i troszczqc sig o naszych mieszkaicdw. Tu gl6wnie o nasze dzieci, 2eby byly

bezpieczne w kazdym pomieszczeniu, kt6re dla nich twozymy.'

Radny - Pan Waldemar Reszka stwierdzil: ,, rozumiem,2e bezpieczeistwo dzieci dla mnie zgodzq

siq wszyscy, dla wvystkich jest najwa2niejsze. To oznakq tego, 2e ta firma zrobila to zgodnie z
projektem i solidnie, 2e ju2 po prostu jako6 tq gwarancjg dala na jakies tam tata. panie W6jcie to jest

wedlug projektu zrobione, 2adnych usterek nie byto podczas tej budowy. Teraz tak panie w6jcie. Mam

pytanie czy wszystkojest solidnie zrobione wedlug projektu?"

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegeynowski w odpowiedzi wyjasnilr ,, budynek zostal odebrany.

Wszystkie decyzje i pozwolenia dopuszczenia posiadamy. I z mojej wiedzy stwierdzam, 2e ten

budynek, ten dach, z wiedzy jakq na dzisiaj posiadam stwierdzam, 2e ten dach jest wlasciwie

wykonany zgodnie ze sztukq budowlanq."

Radny - Pan Grzegoz Januszewski poinformowal ,, Szanowni Pahstwo, tak informacyjnie. W
poniedzialek wsp6lnie z Panem Pzewodniczqcym iz W6jtem uczestniczylismy w spotkaniu, w

konsultacjach w Lubawie, odno6nie drogi ekspresowej S5, kt6ra mo2e pzebiegac niedaleko lub z

maasta Lubawa. Czyli gdzieS okolo 21 dw6ch kibmetrow od naszego Rybna. Byly to rozmowy, takie

og6lne konsultacje. Projektanci z Katowic zaprojektowali kilka przebiegu tej trasy. [,/]oim zdaniem jak i

wielu naszych mieszkahc6w naszej gminy, nawet bym powiedzial powiatu, bo r6wnie2 starosta

wicestarosta Dzialdowski w tym spotkaniu uczestniczyl. Jestesmy za tym wariantem zielonym. Tak sie

nazywa pzebiegajqcym. Jezeli chodzi o nas to jest to przede wszystkim gospodarczo nam potrzebne.

Duto os6b z naszej gminy jak wiemy pracuje w Lubawie, czy w okolicach. Tam jest duzo zaklad6w,

pzede wszystkim zak+ady stolarskie, 2eby one siQ mogly dalej rozwijad, 2eby ta logistyka byla bardziej

sprawna, 2ebysmy my mieli pracA. Taka droga na pewno jest pottzebna. I tutaj pozwole sobie

apelowac do paistwa, 2e reprezentujemy w jakim6 gronie spoleczehstwo, 2ebysmy o tym glosno

m6wili. Tutaj pan paewodniczqcy juz rozdaje ankiet, czyli mo2na popzez wypelnienie ankiet wyslae

te ankiete do projektanta lub do krajowego zazedcy dfdg krajowych lub elektronicznie przez stronQ

internetowq. Wa2ne jest to badzo, poniewaz ka2da indywidualna osoba, gdy cos takiego wysle

bedzie to mialo wieksze znaczenie ni2 np. starosta czy w6jt danej gminy czy burmistz danego
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miasta.. Plus iest taki mo2e powiem malutki dla nas, dlatego ze projektanci do tej pory w ogole nie

brala pod uwagq powiat6w sqsiaduiqcych z powiatem i nikt o tym nie pomyslal, a faktycznje jest to

bardzo. bardzo wazne, bo powiat sqsiaduiacy kozysta. Jedynym minusem itak moim zdaniem du2ym

jest to, ze starosta ilawski tutaj bardzo, bardzo bedzie pietnowal zeby ta droga jednak pzebiegala

kolo ltawy, a nie Lubawy. Tak2e jak moge Padstwa prosiC, bym prosil o wypelnienie ankiet Moge

odentacyjnie powiedzied,2e ukonczenie tej drogi, jeteli bQdzie wszystko szt'c z zaplanowanym

harmonogramie, jest 2032 rok W6wczas bedziemy mieli polqczenie drogi ekspresowei 2+2 to znaczy'

2e ma 2 pasy ruchu w jednym kierunku 120 kilometr6w na godzine tam z tolerancjq do 130 1 pzede

wszystkim wpadamy na autostradq A1 i z tej strony mozemy po prostu sobie fajnie podr62owad nie

tylko turystycznie, ale pzede wszystkim spoliecznie, gospodarczo Dodam, 2e Pani wlasnie ta

projektant m6wila, 2e ten aspekt spoleczny tez bQdzie brany pod uwagQ, czyli jak najwiQcej os6b'

Gdyby zlozylo do naszei gminy czy tam Lidzbark takich ankiet wtedy bqdzie brane pod uwagQ tak2e

tutaj jeszcze ja mam kilka mogQ Paistwu pzekazaC, ale ieszcze te2 jest strona Internetowa, gozle

moZna to zrobi6 elektronicznie.'

WOjt Gminy - Pan Tomasz Wegzynowski wskazal:,, Rada Gminy, W6jt Gminy wlasnie glownie do

takich zeczy iest powolany. Nie do biezqcej dzialalnosci. Bie2qcq dzialalnosciq zajmuje sie sekretae

gminy. To owoce naszej pracy tu i teraz wykonane bedq dopiero za te 10 czy wiQcej lat Wigc bardzo

prosze o bardzo intensywne lobbowanie w tej sprawie. Bo wyobra2cie sobie, 2e mamy z tego mleJsca

20 kilometr6w do trasy szybkiego ruchu takiej jak 37, gdzie ta trasa polqczy sie z siecie dr6g

europejskich. Gdzie to? Jadqc nie musielibysmy tutaj jechao do Ostrody, tylko jedziemy do Lubawie'

Vvbijamy sie w ta tras9, jedziemy do Grudziqdza i 2 Gtudziedza i!2 autostrada do Gdadska, czy te2

jadac do Poznania czy te2 na zach6d naszego naszego kontynentu. Jedziemy do Lubawie. Jedziemy

ptzez Gtudziqdz Poznah na caly zach6d i te 20 kilometr6w r62nicy, czylioddalenie od trasy szybkiego

ruchu o 20 kalometr6w ma ogromne znaczenie, szczegolnie dla biznesu l tak iak tu radny Grzesiek

Januszewski podkreslil nie brano pod uwage obiekt6w, kt6re sq do tych gospodarczych' kt6fe sq, tych

podmiot6w gospodarczych, kt6re sq na terenie powiatu Dzialdowskiego czy te2 nowo miiskiego, nie

brano pod uwage wla6nie firmy oraz to nie brano firmy czy Glass.

Pzecrez to sq tysiqce ci82a.6wek, kt6re dziQki temu te firmy bylyby bardziej konkurencyjne' bo koszty

transportu, dostarczenia towar6w sq kluczowe w tej chwili szybkosci dostarczenia towaru. Wiec

bardzo prosze, 2ebysmy to potraktowali powaznie, zebysmy sie zrednoczyli i 2eby tych ankiet jak

najwiecej. Do tych instytucji, ktdre wymienil pan radny, dotarto. Pytalismy te2, czy to pan

przewodniczqcy sig pytal, czy uchwala rady gminy popieralqca ten2e wniosek jest wa2na. Taka

uchwata by byla traktowana jak ankieta podpisana peez ka2dq jednq osobe iako jeden WQc tu

bardzo proszQ, 2eby ka2dy z Was jak najwiecej ludzi, 2eby podpisalic sie pod tq cah naszq inicjatywq

Podziekowania dla Pana burmisttza Radka z Lubawie, kt6ry bardzo du2o w tei dziedzinie robi' 2eby

aby ta droga biegla wlasnie przy Lubawie. W gt9 wchodzi to, czy np. firma IKEA postawi centrum

logistyczne pey Lr.rbawie, kt6re bQdzie obslugiwa6 caq p6hocnq PolskQ, LitwQ, Lotwe, EstoniS a2 po

Finlandie, bo inaczej postawiq po prostu to w innym miejscu. Czyli takie centrum logrstyczne to znowu

sq setki miejsc pracy i nasi mieszkaicy mieliby do pracy po prostu bli2ei, wiec jest o co siQ tut4 bic.
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I to iest taka zasadnicza nava praca, taka polityczna. Obysmy ten wariant drugi, zielony byli w stanie

pEeforsowaC. Tak samo proszQ o naciski na polityk6w. Nasz posel tutaj z naszej ziemi, pan komisaz

w pelni poparl, publicznie wyrazil swojq opiniq, 2e popiera ten wadant zielony, wiec radosd sq inni

poslowie nie wyrazili takiej opinii, bojqc sie zapewne wyborc6w z lawy. \MQc jezetitu bQdziemy bierni,

mo2emy po prostu pzegrac ten wariant."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski wskazal ,, Szanowni Paistwo, Panie przewodniczqcyl Ja jeszcze

wr6ca, kozystajqc z okazji do tego glosowania nad uchwalami. Sprawq oczywistq jest, 2e chyba

kazdy z radnych wiedzial na czym glosuje i rozumial te uchwaly Wqtptiwosci dotyczyly tak jak zostato

wczesnaej powaedziane zachowania termin6w. Natomiast druga sp€wa. Panie Pzewodniczqcy

glicsowanie i mo2liwos6 podejmowania decyzji w glosowaniach ptzez kaZdego radnego. W tym
pzypadku wymienil Pan mojq osobe. To jest moja indywidualna sprawa i nikt tak naprawde nie mo2e

mnie poza wyborcamiz tego rozliczyc. Ja rozumiem, 2e ma Pan swoje wqtpliwosci, a takie okreslenie,

2e w glosowaniu nad Pana odwolaniem mialem usmiech od ucha do ucha uwa2am, 2e sA nie na

miejscu. Druga sprawa mam pytanie do Pana zwiAzane z ta skargq, z pismem Pana radnego

Glowackiego w zakresie tego jakq podstawe prawnq zastosowal Pan kierujqc to pismo do Komisji

skarg, wniosk6w i petycji?"

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski wskazal ,, otrzyma Pan stosowne pismo, tak2e

dopiero z tym sie zapoznaje. Mam na to jeszcze czas. Dostanie Pan odpowiednie pismo. Konsultuje

sie z Panem mecenasem, je2elijest taka potzeba. Okzyma Pan r6wnie2 oceng prawnq w stosunku

do tej skargl."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski wskazal r ,, rozumiem tylko w pismie, w kt6rym Pan podnosi, i2

pzekazuje tq skargQ. Vvymienia Pan artykul 18 b ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samozadzie

gminnym. A ten artykul Panie Pzewodniczqcy m6wi o tym,2e skargi sq.ozpatrywane tylko i

wylqcznie na dzialania w6jta igminnych jednostek organizacyjnych. A wiec chcQ Panu tu podkresliC

po raz kolejny, 2e jest to katalog zamkniety, a wiqc w mojej opinii niewlasciwy bieg sprawie Pan nadal

poniewa2 ten artykul m6wi jasno, na kogo mogq byd rozpatrywane skargi. Wracajqc jes2cze do

popzednich przypadk6w byly skladane skargi na soltysa. Z tego co pamietam oczywiscie dwukrotnie i

te skargi byly tak naprawde bezpodstawne, poniewa2 nawet sam pan mecenas na jednym z

posiedzei wyjasnil, Ze ten art. 18 B nie zawiera, nie jest tam wymieniony soltys jako osoba, kt6ra

mo2e byd poddana rozpatzeniu skargi najego osobe."

Radny - Pan tukasz Glowacki wskazali ,, Ja tutaj mam pytanie do Pana radnego Gniazdowskiego,

poniewa2 nie tak dawno rozpatrywali skarge na dzialalnoSC Przewodniczqcego Komisji Rewizyjnej, na

Sylwestra Kasprcwicza. Obecna skarga bedzie dotyczyC dzialalnoSci Pzewodniczqcego Komisji

Skarg i Wniosk6w. Jako Komisja rozpatrywalismy skarge na Pana Kasprowicza i dostal Pan takie
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samo pismo iako przewodniczqcy Komisji Skarg iWniosk6w powolat Pan tq komisje itq skargQ

rozpakzyla. MySl9, 2e jest to podobna sytuacja, tylko dotyczy innej osoby i innej komisji."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski wskazal ,, panie Glowacki, to prawda, 2e byla taka Takie pismo

dotyczqce Pana radnego Sylwester Kasprowicz dotyczylo. zostalo to w zasadzie zakwalifikowane jako

skarga i w tym przypadku dotyczqcym Pana Sylwestra Kasprowicza, jak itym pzypadku PodtzymujQ

swoje jednolite stanowisko, 2e taka skarga nie powinna zostad rozpatrzona, poniewa2 ten artykul,

kt6ry pzytoczytem i pzytocze dla Paistwa jeszcze raz. M6wi o tym, i2 skargi sq rozpatrywane pzez

Rade tylko i wylecznie na dziafania w6ita i gminnych jednostek organizacyjnych. Prosze mi powiedzied

jaka jest, jakijest pzepis, jaka jest podstawa prawna w ustawie o samozAdzie albo statucie, gdzie

mo2na dyscyplinowac radnego, bo takie slowo zostalo podkreslone. I chcialbym jeszcze taz lulai

Pafstwu podkresliC, 2e b€de stal nadal na tym stanowisku, niezale2nie od tego, ktdrego z radnych

bedzie to dotyczye, 2e skarga na radnego w przepisach, kt6re ja znam i konsu'towalem to r6wnE2 z

innymi osobami, nie mo2e zostac rczpaleona. Szanowni Pahstwo, iesli bedziemy prdbowali

wprcwadzad takie dzialania, to niedlugo bedziemy glosowali nad tym, jak w danej chwili zaglosowal

radny idyscyplinowac go ewentualnie za poglqdy w tym pzypadku dotyczqce pana Sylwestera

Kasprowicz. To pismo dotyczylit treSci peynajmniej tego pisma. VWnikalo i podkreslal to r6wnie2 sam

skar2qcy, 2e ono mo2e byc,2e ono powinno byd traktowane jako zawiadomienie o przestepstwie, a

pisma, kt6re nie zostaly dla nas dostarczone pzez Pana Pzewodniczqcego, a kiercwane byly przez

skarzqcego, dotyczyly tego, 2e on nie chce, 2eby to bylo rozpatrywane przez komisje skarg, wniosk6w

i petycji, 2e jest to ewidentne zawiadomienie do prokuratury. Nie ka2de pismo zawierajece w swojel

tre6ci znamiona skargi musi by6 skargq, bo ten wqtek, ta przeslanka dotyczqca tego, do kogo tyczy

sie to pismo, tutaj nie zostaje spelniona. Nie ma w tym katalogu wymienionej pozycji lvymEnonego

radnego. Szanowni Paistwo, ja oczywiscie nie oczekuje, nie uciekam od odpowiedzialnosci, bo stoje

na stanowisku,2e dzialalem zgodnie z prawem, ale tutaj pojawia siQ pewien paradoks, poniewaz. To

pismo wplyneto do Pana przewodniczecego Pan przewodniczqcy mo2e teraz oczywiscie odniesie sie

do tego , 2e bhdnie pzekazal to do Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji. Je2eli pismo w sworm

nagl6wku ma skargq, to niekoniecznie musi by6 skargq. Szanowni Pafistwo, to powinno wynikaC z

tresci tego pisma, a tutaj z tresci pisma wynikalo, 2e skarzqcy ma pewne swoje wqtpliwosci co do

dzialania radnego. A jeszcze raz podkresle ten artykul tego nie pzewiduje".

Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Radnego Pana tukasza

Glowackiego: ,, czy to byla jaka6 skarga?" chcialbym wyja6ni4, kt6rego pasma nie przekazano.

Wszystkie staram sie pzekazywad. Konsultuje to zawsze z paniq Raszkowska, takze my6le, 2e

wszystkie byly pzekazywane."

Radny - Pan Lukasz Glowackiwskazal ,, prosze paistwa, dla mnie jest oczywiste. Jesli w nagl6wku

pisma jest napisane skarga, to jest to skarga. Poza tym mamy opinie prawnq pana mecenasa bodaj2e

z 30 sierpnia, kt6ra m6wi,2e takie pismo powinno zostad rozpatzone. To akurat bylo odnosnie pana

Sylwesha Kasprowicza, 2e taka skarga powinna byf tozpaltzona ptzez Komjsje Ska€ i Wniosk6w i w
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tamtej sytuacji jakos pan tutaj nie oponowal, zwc,+al komisje itq skarge rozpatzyl. Nie widze innej

sytuacji, 2eby w tej sytuacjizrcbic to samo.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do radnego pana Rafala

Gniazdowskiego: ,, oczywiscie nie m6wie, Ze ia bede Pana dyscyptinowad. Czy ktokotwiek bedzie

Pana dyscyplinowa4, bo rada nie ma takich narzedzi, 2eby dyscyplinowa6 radnego. To jestem tego

Swiadomy i nie musi Pan mi tego tlumaczyd. Po drugie ta skarga pana radnego clowackiego jest

dwuczlonowa idlatego tez m6wie,2e zglosze sie do pana mecenasa o opiniq prawnq,zeby by6 po

prostu w stu procentach pewien, jak to sie odnosi do calej sytuacji iotrzyma Pan odpowied2. Sam

rdwnie2 wiecie Paistwo, nie jestem jednoosobowo decyzyjnq osobq. Gdzies ta skarga musi trafi6. I

oczywiscie Komisja Skarg, Wniosk6w i Petycji powinna zrobic to, co powinno. Dlatego to zostalo

przekazane do Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycli."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski zwr6cil sie do Pzewodniczqcego Rady: ,,jeszcze raz pana spytam,

Panie Pzewodniczqcy. W pismie peewodnim powolywat siQ Pan na art. 18 b. ustawy o samozqdzie
gminnym. Czy jest tam wymieniona osoba €dnego?"

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski wskazat ,, tylko m6wie Panu, 2e skarga jest

dwuczlisnowa i oczywiscie nie mam zamiaru Pana dyscyplinowa6. Dlatego tu sq jeszcze uwagi, co do

pracy Przewodniczqcego. Radny zwraca sie, kt6ry jest czlionkiem tej komisji, 2e dzia+al Pan

niezgodnie z peepisami dotyczqcymi prowadzenia komisji. Dlatego te2, 2eby byc pewnym, zwr6ce sig

do Pana mecenasa o opinie p€wne w tej sytuacji i na pewno ottzyma pan odpowiedz. To jest moje

ostateczne lakby na dz|e6 dzrsiejvy zdanE

Radny - Pan Rafal Gniazdowski zwr6cil sie do Peewodniczqcego Rady: ,, Tylko chcialem Pana

dopytad o ten tak naprawdq drugi czlon, bo w piSmie peewodnim w kt6rym Pan powoluje siQ na ten

artykuljest to jednoznacznie wskazane, 2e to nale2y traktowac jako skarge. I teraz mamy do czynienia

z takq sytuacjq, w kt6rej. Pan. AdresujQ to pismo w spos6b dla mnie bezpodstawny, bez podstawy

prawnej, bo nie ma wymienionej tam osoby Ednego jako osoby, kt6rq mo2e. Nad ktdrA mo2e

pGcowad Komisja skarg, wniosk6w i petycji. A odeslanie tej skargi, kt6ra zostah Wzekazana

naezgodnie bez podstawy prawnej jest ju2 przewinieniem. Uwazam, 2e je2eli chcemy zachowac

obiektywizm i by6 sprawiedliwym, nale2y r6wniez zastanowic sie nad tym, jak zostala zakwalifikowana

ta skarga pzez pana pe ewodniczqcego. Wedlug mnie zostala, czy zostala pzekazana blednie. Je2eli

chodzi o sytuacjQ i kierowanie Komisjq Skarg, Wniosk6w i Petycji pzez mojq osobe, ja tak naprawde

nie unikam jakiejkolwiek odpowiedzialnosci. Zawsze moim celem bylo wszechstronne wyjasnienie

sp.awy, przede wvystkim bycie sprawiedliwym i obiektywnym. l\46wilem to na komisjach, 2e

niewa2ne jakie tam bedzie nazwisko, jakie bedq osoby wymienione w skardze, zawsze bede

postepowal do tych os6b w ten sam spos6b."
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Rady - Pan Luka6z Glowacki wskazal: ,, dlatego Panie radny cniazdowski prosze o zwolanie komisji

Skarg i Wniosk6w jak bylo w przypadku pana Sylwestra Kasprowicza. Rozpatzymy t9 skarge, trafi

pod obrady sesji i wtedy bedziemy dyskutowac w tym punkcie, bo na razie to formalnie jeszcze ta

skarga nje jest rozpatzona i nie bylo zwolanej komisji, kt6€ nad tym obradowala."

Radny - Pan Bogdan Wantowski zwr6cil sie do radnego Pana Lukasza Glowackiegot ,, opinia prawna

mecenasa Dzystka wplynela dnia 30 sierpnia ubieglego roku. Dlaczego Pan, pod nieobecnoSd Rafa+a

Gniazdowskiego nie zwolal komisji? Jako wicepzewodniczqcy miat pan takie prawo? Dlaczego peez

p6ftora miesiqca Dlutowo sie posiedzeniu, skoro od opinii prawnej powinno w ciqgu dw6ch tygodni byd

podjeta decyzja o zwolaniu komisjl, a komisja byla dopiero pod koniec patdziernika? P6ltora miesiqca

Pan czekal, skoro byla zla opinia? Pan Gniazdowski m6gl interpretowac prawo wedlug siebie, ate pan

Jako zastepca, znajac prawo, w tej chwili pzytoczyl opiniQ pana Deystka. Ale to pan jako

wiceprzewodniczqcy powinien zwolac komisjg i rozpatzyc skargQ, a pan czekal p6ltora miesiqca."

Radny - Pan tukasz clowacki wskazal: ,, Teraz powiem tak z pamieci, ale wydaje mi sie, ze byl to

kr6tszy okres iw tym czasie nie mialem mo2liwo6ci zwolania tej komisji fizycznej.,,

Radny - Pan Rafal Gniazdowski wskazali ,jeszcze koiczqc ten wqtek skafgi na moja osobe,

chcialbym tutaj rdwnie2 do Pana Peewodniczqcego sie zglosi6,2e korzystamy z mo2e opinii Pana

radcy prawnego, kt6ry jest zatrudniony w UzQdzie cminy i te2 chcialbym sig zapyta6, czy wszystkie

wydawane opinie ptzez Pana radce prawnego sq kategoryczne. Czyli tak naprawde to jest w stu

procentach racja. To o czym, o czym pisze w opiniach pan mecenas. Oczywi6cie szanuje te opinig i

dlatego po otzymaniu tej opinii od pana przewodniczqcego powolalem tq komisjQ, poniewa2 szanuje
jego opinig i dlatego tak zrobilem. Szanowni Paistwo, jezeli chodzi o inne sprawe, chcialbym zapytaC

Pana przewodniczqcego Komisji Rewizyjnej o lo, azy zapoznal sie Pan z wystqpienie pokontrotne

Najwy2szej fzby Kontroli w zakresie budowy kortu. Zapoznat sie pan? Rozumiem. To samo pytanie

kieruj€ r6wnie2 do Pani radnej Slupskiej? Czy Pani r6wnie2 zapoznala si9 z tA z tym sprawozdaniem?

I moje pytanie jest do Paistwa to samo, czy nie majq Pahstwo takich odczuc, 2e mo2na bylo cos w tej

sprawie wiecej zrobid, albo sformulowad te wnioski w jakiejs i w jakikotwiek inny spos6b? Biorqc pod

uwage to, co zawarte jest w tym raporcie.'

Radny - pan Sylwester Kasprowicz w odpowiedzi wskazat ,, Szanowni pahstwo, jestem

Pzewodniczecym Komisji Rewizyjnej. Panie Gniazdowski, proszg kierowaC wszystkie pytania, je2eti

jestem obecny na sesji do mnie i nie zaczepia6 tut4 Pani wiceptzewodniczecej, bo widze, 2e je2eli

Pan nie potrafil, nie chce zorganizowac Komisii Skarg i Wniosk6w, to teraz jest, nie chcial

zorganizowad albo nie m6gl zorganizowac komjsji skarg i wniosk6w w tamtym roku, to teraz

atakowany jest i zwalana jest odpowiedzialno6d na radnego Gl,owackiego, kt6ry jest

wiceprzewodniczqcym, a tak byd nie powinno. W moim odczuciu jezeti chodzi o kort i Komisje

Rewizyjnq, cala ta sprawa z kortem do tenisa, jak dla mnie ten temat ju2 jest zamkniety. Zrobilismy

wszystko, co moglismy. Pozytywnie oceniam swojq pmce. Nie wiem jak inni Polowa mo2e tez
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pozytywnie, polowa moze nie. Dla mnie jest najwa2nieisze to, 2e. ten kort w tym roku bQdzie

budowany, 2e gmina podjeta sie dalszych dzialah w tym kierunku i mieszkahcy Zabiny juz niedtugo

bedq mogli sie cieszyC z fajnego kortu do tenisa. Jeszcze chcialbym dodaC od siebae, bo tematy se

r62ne, ale jeszcze dodam od siebie, 2e wspdlnie z grupq w Rekach Mlodych organizujemy ponownie

fajny eventy charytatywny. Dlatego jezeli kto6 by chcial wespzeC tq inicjatywe to zapraszam do

rozm6w. Ju2 kilku radnych zgiosilo sie i chce pomaga6. Jeszcze mialem jeden temat, ale jak mi sie

przypomnito wtedy podejde do m6wnicy.'

Radny - Pan Rafal Gniazdowski wskazal ,, Panie Przewodniczqcy Sylwesttze nikt tutaj nie zwala

odpowiedzialnosci tak jak to Pan okreslil na Pana Lukasza Glowackiego, ponlewa2 artykul 75C.

Statutu Gminy m6wi o tym,2e pzewodniczqcy Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji organazuje prace

Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji i prowadzijei obrady w pzypadku nieobecnosca. A z takq sytuacjq

w zeszlym roku mielismy miejsce lub niemo2nosci dziatania. Jego dzialanaa wykonuje jego zastQpca,

wiQc to bylo wszystko zgodnie z pzepisami. Poinformowalem Pana Lukasza, 2e mo2e to potwiedzia,

2e nie moge tej komisji zwotad. I tak naprawdQ to ju2 bylo po jego stronie A u2ywanie sl6w' 2e ktos

zwala odpowiedzialnosd, to mySle, 2e to troche jest za daleko idqce R6wnie2 powolal siQ Pan na

Paniq wicepzewodniczqce JoannQ Slupskq, 2e nie nale2y jej wqczad do tei sprawy Ja ostatnio

pozwofilem sobie por6wna6 Panstlva protokdl kontrolny z tezamil zawaftymi pzez Najwy2szq lzb€

Kontroli. One w mojej opinii i to dose chyba iasne, r62niq sie. Jesli chodzi o Paniq JoannQ, Pani w

glosowaniu nad zasadnosciq tej skargi oddala glos pzeciw. MySlQ, 2e mam prawo iako radny, jako

obywatelzadaC pytanie osobie, kt6ra piastuje funkcjQ radnego czy zastepcy Komisji Rewizyjnej

A wiqc nie chcialbym, 2ebysmy ja odbierali takie uprawnienie, bo po prostu do tego prawo mam i

zawsze to poM6rze. Czy bedzie Pan zadawal jakiekolwiek pytania mnie czy molemu zastQpcy' to

zawsze bedq stal na stanowisku, 2e ta osoba, ta osoba powinna si9 do tego odniesd. ltutaj w tym

prctokole kontrolnym. Szanowni Pa6stwo, mamy takq tezq. Ja opieram siQ na dokumentach. To nie sq

moje jakies opinie, czy chec bqdz niechQd wiQksza bqd2 mniejsza do danych os6b, ale to jest po

prostu dokument, kt6ry zacytuje. Oczywi6cie ten dokument jest podpisany. Ten protok6l w zasadzie

kontrolny jest podpisany przez Pana Sylwestra Kasprowicza, Paniq Joanne Slupska, Pana Wojciecha

Pokret i Pan Bogdan Wantowski podpisal ale z uwzglgdnieniem, 2e wyra2a odmienne zdanie naz

pzewodniczqcy j dalej podtzymuje swoje stanowisko. Ono tut4 w tym protokole jest zawarte Punkt

drugi zacytuje strony Pani Jolanta Jendrycka Sekretaz Urzedu Gminy Rybno otaz Peni Zdzislawa

Kanicz, Skarbnik Utz Qdu Gminy w Rybnie pn edstawily takze obszernq dokumentacje, z kt6rej wynika,

2e W6jt Gminy Rybno nie naruszyl przepis6w dotyczqcych zasad prawidlowego wydatkowania

Srodkdw publicznych na realizacje dotychczas wykonanych prac inwestycyjnych zwiqzanych z budowq

kortu tenisowego w miejscowosci Zabiny.

W stwierdzeniach w punkcae pieMszym Pan pzewodniczqcy Sylwester Kasprowicz " W tym miejscu

zacytowal tre6d protokolu Komisji Rewizyjnej z posiedzenia kontrolnego oraz fragment raportu

wystapienia Najwy2szej lzby Kontroli.

Dalej kontynuowal : ,,chcialbym poznaC opinig pzewodniczecego Komisji Rewizyjnej i rozumiem NlK

zauwaza, 2e gmina jako inwestor nie miafa podstaw do zalo2enia, 2e inwestycja budowy kortu bedzie
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prawidlowo zrealizowana tylko w oparciu o spoleczne zaanga:owanie mieszkafic6w oraz Srodki

funduszu soleckiego. O potrzebie zaanga2owania do budowy os6b, o wiedzy i kwalifikacjach

specjalistycznych stwierdza. Twierdzi l€kl, 2e tuz pierwszy etap prac ziemnych zlecono firmie

budowlanej. Nale2y te2 wskaza6, ze rcalizacia tej inwestycji pzy finansowaniu jei wylqcznE z

funduszu soleckiego musia+aby trwad okoto siedmiu lat Zalozenia tak dlugiego terminu prowadzenla

inwestycji nie mozna uzna' za racjonalne, gdyz w rezultacie spowodowalo istotne zakl6cenia w jej

realizacji. Dokumentacja zgromadzona w sprawie wskazuie, i2 W6jt nie zakladat nawet

zaplanowanych zaplanowania Srodk6w na ten cel w bud2ecie gminy To wystqpienie pokontrolne

zostalo podpisane pzez kontroler6w delegatury w Olsztynie i chcialbym zapyta' czy Paistwo, Pan

przewodniczqcy i Pani wicepzewodniczqc€ tej komisji nie widzicie rozbietnosci w tym dokumencle

Najwy2szej lzby Kontroli i Protokolu Kontrolnego, bo podejzewam,2e bazowali panstwo na tych tam'

na tych samych dokumentach."

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz w odpowiedzi wskazal ,, Szanowni Paristwo, z dokumentu, kt6ry

pzed chwilkq przeczytal Pan radny Gniazdowski wynika, 2e gmina w og6le nie powinna podejmowad

dwa lata temu budowy kortu do tenisa z funduszu soleckiego. Byl to bhd. Taka wielka anwestycja nie

powinna bye w og6fe realizowana ptzez fiieszkaic6w, tylko od razu powinna byd wpisana tutaj ptzez

nas, ptzez radnych iptzez pana wojta do realizacjize Srodk6w, kt6re bysmy pozyskaliz ministerstwa-

Tak jak zresztq to bylo planowane na samym poczqtku. Ja sie bardzo cieszS, 2e ta sprawa taK na sam

koniec weszla, 2e budujemy centrum rekreacyjno spoftowo, a pzy okazji bedziemy modemizowac

kort do tenisa i budowaC kort tenisowy w Zabinach. Opinia NlKu jest Jaka jest. Wnika z tej opinii, 2e

gmina nie powinna w og6le podejmowao z tunduszu soleckiego takiego zadania. Powinni6my

realizowaC to zadanie w iflny spos6b, czyli z dofinansowania na. Jeden etat nie podzielony na siedem

lat, tak jak w tym pismie bylo napisane. A ja mam pytanie te2 do Pana Gniazdowskiego, bo Pan tutaj

wraca do tematu, kt6ry jest juz rozpatrywany na sesjach pzez ostalnae dwa lata. Ja mam pytan€ z

ostatniej sesji, poniewaz pojawil sie Pan po godzinie na komisji najwazniejszej sesji budzetowej, na

kt6rej mielismy podejmowac uchwaly w sp€wie pzysziosci w 2023 calej naszej gminy, bo nie tylko

inwestycje, ale tez szkoly, GOPS, osrodek zdrowia i inne jednostki. Chcialem siq zapytad dlaczego?

Nie zostal Pan po komisji na sesji? Na tak waznej sesii przybyl z op62nieniem godzinnym na komisje.

Alejuz na seslipan nie zostal Chcialem sie zapytad dlaczego""

Radny - Pan Rafal Gniazdowskiw odpowiedzi wyjaSnft ,, chcialbym odpowiedzie6. Panie Sylwesttze,

odnoszqc sie do pieMszej czesci Pana wypowiedzi. Ten kod nie powinien byC budowany wedlug

Pana w takiej formie i stosujqc te procedury, ale one zostaly zastosowane, tak? No, teraz to ju2 jest i

mamy takq sytuacje, kt6ra zostala opisana w tym wystqpieniu. Natomiast je2eli chodzi o moje

nieobecno6d na ostatniej sesji, to juz ttumacze. Akurat w tym dniu musialem byc po prostu w pracy i

nie moglem dokonad zmian, poniewaz niekt6re zmiany tydziei pzed nie mogq by6 ju2 uwzglednione

w grafiku. To raz, ale ze wzgledu na 2yczliwo64 moich pzelozonych udalo mi siq przyjechad na

komisje, poniewaz dzwonil do mnie, informowal o tej koniecznosci Pan Geegoz Januszewski i

stawilem sie. Bylo quorum. Mysle, ze przyczynilem siQ do tego, 2e to quorum na komisji bylo.
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Natomiast jesli chodzi o sesje, powiedzialem panu pzewodniczqcemu, 2e niestety, ale nie moge po
prostu na niej pozostad. Jeslichodzi o nieobecnosC, nieobecnosc radnego na sesjach, to statut m6wi
o tym Jasno, 2e powinien uczestniczyd na komisjach i sesjach rady. Tak. Natomiast iesti chodzi o
usankcjonowanie tej nieobecnosci, to tak naprawde ona wynika tylko z uchwaly w sprawte ptzyznanra

diet radnemu, kt6ry m6wi jasno o tym, w jakich procentach i w iakich okoticznosciach ta nEobecnosc
mo2e byC usprawiedliwiona, ale wiq2e siQ to ttko iwylqcznie z ottzymaniem bqd2 nie otzymaniem
jakiejs cz9sci diety. I to byloby tak naprawde tte."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegzynowski wskazal: ,, Drodzy pa6stwo, nie r6bmy farsy z tej naszej

sesli. Zachowujmy sie powa2nie. Nie bqdziemy sie bez kofica zajmowaC w tej chwili jakimis

problemami emocjonalnymi Pana Gwiazdowskiego Sluchajcie, mamy tyle innych zeczy tu siedzimy i

sie tam Panem Gniazdowski ijego problemami psychicznymi zajmujemy. To nie ma sensu. Zajmijmy

sie robotq dla mieszkadc6w, bo to siq robifarsa".

Radny - Pan Rafal Gniazdowski w odpowiedzi wskazal: ,, Panie w6jcje. Uslyszeli to pzed chwitq

wszyscy radni. Pan mnie publicznie obrazil. Prosze stwiedzid na iakiej podstawie pan m6wi, 2e mam

problemy natury psychicznej? Czy jest pan lekazem? Prosze pana, ja opieram sie o dokumenty io
pzepisy prawa. lz uwagi na to, Ze pelnie funkcje radnego, mam prawo wypowjadac sie na sesjach.

To Pana okreSlenie mojej osoby jest nie na miejscu ijest naganne. I uwa2am, 2e pan peewodniczqcy

r6wnie2 powinien tutaj zainteMeniowac, bo to, 2e rozmawiamy i zadajemy pytania to jest jedno. A

druga sprawa nie mo2emy pozwolic na to, 2eby ktokolwiek kogoS obra2al. Pzede wszystkim radnego.

A kolejna zecz, jaka miala miejsce juz wcze6niej, 2e zostala r6wnie2 obra2ona i wymieniona rcdzina

€dnego. Panie Pzewodniczqcy, wnioskujg o to,zeby Pan zainteMeniowalw tej sprawre.

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil uwage: ,,oczyw6cie Panie radny tak2e panie

W6jcie, ja naprawdQ prosze bardzo pana w6jta iwszystkich nas tu obecnych, 2ebysmy sie

zdyscyplinowani i takich sfofmulowah nie u2ywali, bo tojest naprawde nie na miejscu."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski wskazali ,,dobze drodzy Paistwo, Panie radny, chodzj mi

o to, Ze nie mo2na 2ywi6 urazy do wszystkiego, 2e je2eli ktos panu zwrdcil uwage, 2e jest tam

sznurowadlo nie zawiqzane, to ju2 siQ Pan tym pzejmuje. Dystans do siebie i do otoczenia. O to pana

ptosze. Za badzo Pan sie emocjonalnie wiq2e z wszelkimi jakimis uwagami na Pana temat. Bardzo

pan no tak, bieze to do siebie i o to chodzi. Prosze sie zdystansowac, bo na pewno jest pan fajnym

czlowiekiem, potrafi by6 pan fajnym czlowiekiem, potrafi pan fajne rzeczy robic i niech zacznie robic.

Nie pzejmowac sie, 2e kto6 Panu zwr6cil uwage, 2e cos tle robi. Tak juz jest. Jest sie osobq

publicznq, wystawia sie czlowiek na publicznq ocenQ, jak sie zostaje radnym czy w6jtem- A tutaj

wiecej usmiechu, radosci i myslq, Ze mozemy szereg innych eeczy faiJnych robid, a to iu2 nie ma

sensu drq2yd czy bylo tak czy tak. Zobaczcie ponad godzine gadamy. A jakie sq efekty dla naszych

mieszkar'lcow? Z tego co oni z tego wyniosq? Jakie pieniqdze dla nich wyszly i co?
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Co naprawilismy tamte dyskusjq? lvloze ktos wskaze? To nie ma sensu. Pze)dzmy do konkretnych

eeczy."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski w odpowiedzi wskazal: ,, Szanowni Paistwo. Panie W6jcie to Pana

wystqpienie to Pana wypowiedz nie zmienia faktu, 2e obrazil Pan mnie publicznie itak naprawdQ

proponuje, 2eby Pan do tego sie odna6sl. I tutaj r6wnie2 chcialbym, zeby Pan Przewodniczqcy zaiql sie

sprawq, poniewa2 jezeli bedziemy tutaj sie obrazae, to to nie o to chodzi, Szanowni Paistwo. Nikogo

w tym danym momencie dzisiaj nie obrazilem, nie m6wilem nieprawdzivvych informacji, tylko

odczytalem pewne kwestie, kt6re sq zawarte w dokumentach."

Radny - Pan Bogdan Wantowski wskazal ,, Panie w6jcie, ale dobry zwycz4 nakazywalby pzeprostC.

Pan stwierdzil chorobe psychicznq naszego €dnego. Padly slowa publiczne, poszlo w eter. W tej

chwili dobre zachowanie, kultula wymaga tego,2e stanie Pan tutaj z m6wnicy ipzeprosi za swoje

slowa."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegeynowski wskazal ,, w ostatnjej wypowiedzi wytlumaczylem je2eli

chodzi o malostkowoSd. A je2eli wczeSniejszq wypowiedz Pan Radny odebral 2e oceniam go jako

chorego psychicznie? W 2adnym wypadku nie mialem tego na my6li. To przepraszam Pana za tq

wypowiedz, jezeli Paniq tak zrczumial. Mi chodzi o to, 2e jest Pan zbyt malostkowy, malostkowy,

podchodzqcy do pewnych pafiskich uwag izaraz pan tutaj siQ zacjetzewia i atakuje. To nae ma sensu.

Niech pan cos zrobi konkretnego dla ludzi, bo co Pan pzez te 4 lata zrobil dla ludzi? Co Pan w swojej

dzialafnosci zrobil? najskuteczniej? Pan zablokowal zakup kilku hektar6w lasu razem z Panem

Gniazdowski, co jest uwazam ogromnq stratq. za niewielkie pieniqdze mogli6my kupi6 Swietny park w

centrum Rybna i to nam ucieklo. I pan siq temu przyczynil. I co pan jeszcze ma? Co pan jeszcze ptzez

te 4 lata zrobil? Co dobrego dla gminy? Co konkretnie dzieki Pana pracy zostalo wykonane? Prosze

podad cho6 jeden przyklad. l\4o2e Pan. Proponowalem Panu zalo2enie sekcji kolarskiej. Nie zalo2yl

Pan sekcji kolarskiej. Pan nie jest zainteresowany tylko tym, 2eby Pana podziwiaC j nie daj Boze nie

zwrac€6 Pan uwagi. Bo je2eli ktos Panu tu jakqs uwagQ zwr6ci, to jest Pan obra2ony. Prosze siQ

wyluzowac. Wqcej luzu. A jezeli Pan siQ poczul za tq wczesniejszq wypowiedz obra2ony, to Pana

ptzepraszam. Prosze sie nie czud ob€2onym. Ja jak najlepiej Panu 2y..zQ. uwatam, 2e mamy i Pan i

ja du2o do zrobienia dla tej miejscowosci."

Radny - Pan Waldemar reszka wskazal: ,, ciesze, 2e te slowa padly. PzeTaszam, bo w tej sprawie

mam taki apel do Pana W6jta, szanujmy sie . VVidaC jak to jest polskie pzyslicwie udez w st6l a

no2yce sie odezwq. Ja popieram racje Pana Gwiazdowskiego i Panu sie iuz to kiedys zdatzylo.Iak

ptzypomnijmy mamy pamied dlugq. Tak samo bylo ze mnq. Pan m6wi zainteresuj siQ Pan swojq

dzialalnosciq na swoim terenie. Ja sie interesuje. Fakt powiedzbl Rafal Gniazdowski wa2nq zecz, to

wyborcy mnie wybierali i tak samo Rafala i kazdego innego. Pan zamiast pzeprosic, niby pzeprasza,

ale zwala wine, 2e Gniazdowskijest winny za to, 2e docieka, 2e co6 bylo nie tak. Ja podtzymuje te
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slowo, 2eby ptzez dwa lala nie byl filtrowany ten temat tego kortu, to mo2emy zawdzieczad tylko

jednej osobie i kazdy z nas to wie".

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz wskazal: ,,Panie radny, Panie Reszka. Pan te2 jest nie jest winny,

bo pan m6wi, zebysmy sie wszyscy szanowali itd. Gdy pan wystepowal m6wil, 2e Pan

peewodniczqcy wprowadza w blqd. lvloim zdaniem nie wprowadza nikogo w bhd, nie wprowadzal.

Pan te2 powinien tutaj wej6d i pzeprosi6 za te slowa, poniewa2 pan manipuluje informacjami i p62niej

mieszkaicy myslq, 2e przewodniczEcy wp@wadza kogokolwiek w blqd. Niech pan spojrzy najpieM na

siebie, a p62niejzwraca uwagQ innym."

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Pioh Kornatowski stwierdzil ,, mam taki apeldo nas wszystkach.

To, co Pan Revka tutaj wspomnial, Pan Gniazdowski, Pan W6jt. Mam nadzieje, 2e wszyscy jestesmy

tego samego zdania. Szanujmy sie, a jakies osobiste zaszlosci, zostawmy iwyjasniamy poza sesjq,

poza takjmi wystqpieniami publicznymi. To napGwde nie pfowadzi do niczego dobrego. Je2eli mamy

cos perconalnie, to do kogos z nas, no to po prostu porozmawiajmy i najlepszym rozwa+aniem jest

rozmowa merytoryczna. Pzerzucanie sie faktami, oskadeniami prowadzi do wiqkszej jeszcze agresji I

niepottzebnych sytuacji. Takje jest moje zdanie. Mam nadzieje, 2e je podzielacie. Oczywiscje nie

moge was do tego zmuszad. Katdy ma sw6j rozum, ka2dy zrobi to, co bQdzie uwa2al.'

Radny - Pan Adam Kasprowicz wskazal ,, ma Pan racje, tak to powinno wyglqdac. Jeszcze wr6cQ do

zachowania Pani sekretarz. Klamstwo rodzinne. To dotyczylo mojej osoby imojej rodziny. Pan, panie

Przewodniczqcy, te2 nie zareagowal Medy. Pzykre to troszke. Powinien tak, w og6le slowo klamstwo,

na niekt6rych sesjach to padalo chyba dziesiqtki razy, ale nie o tym chcialem m6wiC. Panie W6jcie do

Pana mam pytanie odnosnie ubieglorocznego funduszu soleckiego niezrealizowanego. Place zabaw

nie zostaly zrealizowane. Nie mamy 2adnej oficjalnej wiadomosci. Chodze do urzedu. Dopytuje sie,

ale to takie. Tylko chcialbym, 2eby Pan odpowiedzial tu na sesji, 2eby Pan udzielil wyczerpujqcej

odpowiedzi. O takq odpowied2 poprosilbym tak2e na piSmie, zebym m6gl poinformowa6

mieszkaic6w, bo my, soltrysijestesmy zasypywani pytaniami odnosnie funduszu soleckiego i wlasnie

tego plac! zabaw. Mieszkancy fuierdzq, 2e nie warto chyba peychodzic na zebrania soleckie, skoro

fundusz solecki zostal zatwierdzony. lllieszkaficy nie majq wiedzy, placu zabaw nie ma. Caly rok

minel. Prosze Panie Wdjcie odpowiedz."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski wyjasnih ,, Panie radny, o ile sobie pzypominam na

ostatniej sesji, ale Pana tam nie bylo to m6wilem, wyjasnialem tq sprawQ, ale jeszcze dla pewnosci

odsluchac trzeba by tak czy aby o tym m6wilem, bo to pytalo. Nie tylko Pan jest w tej sytuacji wielu

sottys6w. Z tymi placami zabaw jest z tq samq sytuacjA Prosze odsluchae. I wtedy vvytlumaczylem

dlaczego to wszystko jest zwiqzane z tym, 2e apelowalismy do marszalka o 120 tysiecy na wlaSnie te

place zabaw, gdzie badzo p62no zostal ten konkurs u marszalka rozsttz ygniQty, Otrzymalismy te 120

tysiecy, robilismy przetargi, dwa przetargi po prostu nam nie wyszly. To sq zam6wienia publiczne

ptzektacz4qce 120 tysiqcy, ta suma zam6wie6. lja sobie nie mogQ tak z dnia na dziei, z wolnej reki
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dokonac zakup6w. W najbli2szym czasie myslQ, 2e uda nam sie wylonid wykonawcq i wykonawcQ i w

oparciu o te pieniAdze oteymane od marszalka plus pieniqdze gminne zostanq te place zabaw

zrealizowane. Gdybysmy nie wykazali tej aktywnosci, nie wnioskowali do marszalka te 120000 io

pewnie bysmy to wszystko zdq2yli, ale chcielismy z wiQkszq pulA, z wiQksze sumq wejsc w te place

zabaw, 2eby zeczywiscie je zrobiC w spos6b jak najbardziej rozbudowany, pozqdny

Na tym dyskusie zakohczono.

Ad.6.zamkniecie oblad.

O godz.11:40 Pzewodniczqcy Rady Pan Piotr Kornatowski - wobec wyczepania dziennego pozqdKu

obrad - zamknAl obrad XLV|ll sesjizwyczajnej Rady Gminy Rybno

Na tym protokol zakonczono.

Protokolowata:
Zastepca klerownlka

R.fer.tu 0rg+)trrctncgo

",g,nwelJI!+*"
Do niniejszego protokolu zahcznik stanowi nagranie zawigraiqce obraz i dtwiQk'

Prowadzqcy obrady:

PLolt K'raotou\hi

2l


